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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 26. 2. 2025 

Středa 26. 2. 2025, 8.00 h., místnost U1/202, Údolní 53, Brno (+ MS Teams) 

 

přítomni: K. Bařina, T. Hrůza, L. Klodová, M. Mazanec, K. Odehnalová, K. Spáčilová Blažková,  

 V. Vaněk, O. Zábojník 

nepřítomni: K. Ďugelová, B. Ilič, V. Magid 

hosté:  F. Cenek, M. Pěnčíková (bod 5) 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 26. 2. 2025, Lenka Klodová; 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 15. 1. 2025, Lenka Klodová; 

3. Projednání Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2025, Filip Cenek; 

4. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

5. Informace o průběhu přípravy rekonstrukce budov FaVU, Martina Pěnčíková, Tomáš Medek; 

6. Informace z RVŠ a AS VUT, Tomáš Hrůza; 

7. Různé. 

 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 26. 2. 2025, L. Klodová 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 26. 2. 2025. 

Hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomni – 5. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 15. 1. 2025, L. Klodová 

V průběhu projednávání bodu se dostavil M. Mazanec. 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 15. 1. 2025.  

Hlasování: pro – 7, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomni – 4. Usnesení schváleno. 

 

3. Projednání Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2025, F. Cenek 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU nasdílel dne 1. 2. 2025 kolegiem děkana projednanou verzi Pravidel 

pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2025 a na dnešním zasedání senátu ji oficiálně 

předkládá k projednání v AS FaVU a EK AS FaVU. Děkan stručně představil změny v textacích, které 

vycházejí zejm. ze změn ministerských pravidel rozpisu financí VVŠ (např. změny v Uk. C) a také z faktu, 

který byl probírán na minulém zasedání senátu – zdvojnásobení alokace ve Fondu umělecké činnosti 

MŠMT (FUČ), kde si FaVU v r. 2025 přijde na +10,2 mil. Kč (viz zápis z minulého zasedání AS FaVU). 

Podstatné úpravy se tak týkají Článku 5: Účelové rozdělení finančních prostředků, konkrétně dělení 

prostředků z FUČ a Institucionální podpory. Děkan v tabulkovém rozpise (Excel) ukázal dopad 

změněných textací do konkrétních kapitol rozpočtu fakulty. Detailněji budou pravidla probírána v rámci 

pracovního setkání předkladatele s EK AS FaVU, které svolá její předseda T. Hrůza. 

https://tinyurl.com/FaVU-FUC
https://tinyurl.com/FaVU-FUC
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4. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

▪ Na SharePoint AS FaVU děkan nasdílel a přítomným představil dokumenty Rozpis rozpočtu VVŠ 

na rok 2025 a Pravidla pro poskytování příspěvků a dotací v roce 2025, které MŠMT zveřejnilo dne 

26. 1. 2025, včetně jejich očekávanému dopadu na rozpočet VUT, resp. FaVU. V rámci Příspěvku (Uk. A 

a Uk. K) vzroste univerzitní rozpočet o necelých 12 %. Děkan informoval také o dopadech navýšení 

rozpočtu veřejných škol s ohledem na Segment 1 VVŠ (AVU, AMU, UMPRUM, JAMU), kterým stoupne 

rozpočet mezi 14 až 17 %. 

▪ Děkan a zástupce FaVU v AS VUT T. Hrůza dále podrobně informovali o aktuální verzi Pravidel pro 

sestavení rozpočtu VUT pro rok 2025, která byla předložena k připomínkování EK AS VUT. Děkan 

objasnil jednotlivé parametry výkonového Uk. K pro rok 2025 a jejich konkrétní přínos do rozpočtu fakulty. 

V této souvislosti děkan připomínkoval kvestorkou předložený model rozpočtu, který obsahuje chyby 

v podkladových datech (počty RUV bodů ad.). V rámci Uk. A děkan vysvětlil problematiku 

nefinancovaných studií (na FaVU jde o 12 nefinancovaných studií). Souběžně děkan poskytl AS FaVU 

indikativní model rozpočtu VUT na r. 2025, který pro fakultu ukazuje dlouhodobý pozitivní trend 

a významný nárůst jak v Uk. A, tak především v Uk. K (meziroční nárůst přes 10 mil. Kč).  

▪ Děkan dále seznámil senátory a senátorky s grafy reflektujícími dlouhodobý pokles fakulty (meziročně 

o 34 %) v důležitém parametru Uk. K – mezinárodní mobilita studujících (4580 studentodnů u vysílaných 

a přijímaných mobilit, loni to bylo 6886), který má významný dopad na rozpočet. Situaci se snaží řešit již 

druhým rokem – loni zpracované analýzy, změna pravidel financování ateliérů (viz zápisy AS FaVU 

z února a března 2024), restrukturalizace soutěží a jejich navýšená alokace, vydání vnitřní normy 

K přijímání zahraničních studujících na krátkodobý studijní pobyt do ateliérů ad. Děkan konstatoval, že to 

bude jedno z témat r. 2025, které se propíše i do strategického záměru fakulty; je potřeba příčiny 

dlouhodobého propadu analyzovat a mobility interně podpořit. 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU dne 25. 2. 2025 nasdílel Výroční zprávu o hospodaření FaVU VUT 

v roce 2024, kterou zpracoval s tajemnicí fakulty a vedoucím ekonomického oddělení. Ve zprávě chybí 

doplnit daňové zatížení, které bude v řádu několika dní zpracováno rektorátem univerzity. Děkan výroční 

zprávu přítomným představil a předpokládá, že bude schvalována na příštím zasedání senátu v březnu. 

Detailně ji lze projít v rámci EK AS FaVU společně s předloženými fakultními pravidly rozpočtu 

na rok 2025.  

▪ Děkan přítomným představil aktualizovanou statistiků trendů fakulty (od r. 2013), která byla doplněna 

o podkladová data za rok 2024, viz https://tinyurl.com/FaVU-tendence.  

▪ Děkan a zástupce FaVU v AS VUT T. Hrůza informovali krátce o situaci na FA VUT, která skončila 

v r. 2024 v „tvrdé“ ztrátě přes 1,5 mil. Kč, a o průběhu diskuze ve věci návrhu na odvolání děkana 

FA VUT, odstoupení několika proděkanů ad. 

▪ Děkan nasdílel a informoval o aktuálně vyhlášených a vyhodnocených interních soutěžích, více 

viz https://tinyurl.com/FaVU-souteze.  

▪ Děkan zprostředkoval informace z kolegia rektora, které se týkalo financování VVŠ od r. 2026. 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-legislativa-favu/rozhodnuti-c-18-2024-k-prijimani-zahranicnich-studujicich-na-kratkodoby-studijni-pobyt-do-atelieru-d279025
https://tinyurl.com/FaVU-tendence
https://tinyurl.com/FaVU-souteze
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▪ Děkan informoval o výši režie sdílených nákladů (SPN) pro r. 2025. 

▪ Děkan informoval o zveřejnění výsledků anonymní předmětové ankety včetně komentářů studujících 

za zimní semestr 2024/2025, viz https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality/vyuka-ankety-2024-

2025-zimni. U negativně hodnocených předmětů, které splnily podmínky pro zveřejnění v závěrečné 

zprávě (Seminář dějin umění 20. století – sítě, politika, koncepty a Workshop tradičních médií) budou 

garanti těchto předmětů požádáni o reflexi a vyjádření. K tématu proběhla krátká diskuze ohledně počtu 

otázek a praxi předmětových anket na jiných školách (např. MUNI) i způsobu zveřejnění. B. Spáčilová 

vznesla v této souvislosti dotaz, zda je na VUT nějak ošetřena doba, která by určovala lhůtu pro odpověď 

pedagoga na e-maily studentů; z její zkušenosti na MUNI je povinnost odpovědět do tří pracovních dnů. 

Nikdo z přítomných si nebyl vědom, že by předpisy VUT toto ošetřovaly, děkan by problematiku řešil 

v rámci připomínkování Studijního a zkušebního řádu VUT, který bude celouniverzitně aktuálně měněn 

v důsledku novely ZoVŠ, nebo jako dodatek Pravidel pro organizaci bakalářského a magisterského studia 

na FaVU. Rovněž je možné na příští zasedání senátu pozvat proděkanku pro studium k dořešení situace 

a zjištění možnosti, zda si může fakulta vlastním interním předpisem zpravidlovat komunikaci se 

studujícími. 

 

V průběhu projednávání bodu se dostavila K. Odehnalová.  

 

5. Informace o průběhu přípravy rekonstrukce budov FaVU, M. Pěnčíková 

▪ Procesu získání stavební povolení pro rekonstrukci budov areálu Údolní 244/53 již nebrání námitky z řad 

veřejnosti, z důvodu prodlení a vypořádávání námitek je nutné dle sdělení Investičního odboru VUT 

obnovit část dílčích povolení; průtahy se zkracuje doba na realizaci stavby. 

▪ Lhůta pro čerpání finančních prostředků na rekonstrukci z MŠMT je do r. 2027, přičemž předpoklad 

ukončení stavby je max. polovina r. 2027. 

▪ Příprava areálu Kraví Hora postupuje dle stanoveného harmonogramu. Proděkan pro infrastrukturu 

a dislokace se pravidelně účastní kontrolních dnů, termín stěhování budovy U4 v červnu 2025 je reálný. 

▪ Tajemnice dále informovala o jednání ke způsobu zabezpečení dislokace a přístupovém systému fakulty 

do více budov v rámci areálu Údolní 53. Vzhledem k vyššímu standardu zabezpečení, než je standardní 

na ostatních součástech VUT, je pravděpodobné, že se tyto náklady budou hradit z fakultních prostředků. 

Aktuálně se čeká na nabídku dodavatele kartového systému. O vývoji bude AS FaVU informován. 

▪ T. Hrůza požádal o aktualizaci informačního systému na budovách a seznámení studentů s rozmístěním 

pracovišť v areálu Údolní 53; dále požádal o zpřístupnění registračního systému budovy U14 pro vrátní 

službu a vydávání klíčů až po rezervaci konkrétních místností. 

▪ V. Vaněk upozornil, že fakulta stále používá adresu Údolní 53 a navrhuje na webové stránky doplnit 

informaci o umístění vchodu z ulice Úvoz 33. 

▪ Tajemnice upozornila na otevření vjezdu do areálu z ulice Tvrdého po zahájení rekonstrukce. 

▪ L. Klodová požádala o instalaci elektrických zásuvek v kabinetech v budově U6. 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality/vyuka-ankety-2024-2025-zimni
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality/vyuka-ankety-2024-2025-zimni


 

 

Fakulta výtvarných umění VUT / Údolní 244/53 / 602 00 / Brno  

T: 541 146 850 / IČ: 00216305, DIČ: CZ00216305 / www.favu.vut.cz 4 

L. Klodová poděkovala za informace a pozvala tajemnici na příští zasedání AS FaVU. 

 

6. Informace z RVŠ a AS VUT, T. Hrůza 

▪ Zasedání Sněmu RVŠ se konalo 20. 2. 2025, jako hosté se mimo jiné zúčastnili prezident ČR a ministr 

školství, mládeže a tělovýchovy. Usnesení zasedání Sněmu RVŠ bylo nasdíleno na SharePointu 

AS FaVU. Prezident ČR informoval sněm o práci jeho dvou pracovních skupin pro obsahovou 

a legislativní část návrhu zákona o VŠ. Sněmu byla předložena rozsáhlá prezentace změn ZoVŠ, bylo 

projednáváno klesání příspěvků pro vysoké školy, kontraktované financování, klíčové změny rozpočtu 

MŠMT pro období 2026 a 2027, informace k reorganizace NAÚ a ustanovení nové akreditační agentury. 

Byla projednávána problematika evropských projektů a jejich ekonomika. Žádost Fakulty restaurování 

Univerzity Pardubice Radě RUV o požadovaných změnách vykazování v RUV nebyla přijata.  

▪ T. Hrůza upozornil na nesouhlasné usnesení č. 8 Sněmu RVŠ ke Střednědobému výhledu na roky 2026 

a 2027, neboť v něm není zohledněn současný nárůst v kapitole rozpočtu 333 MŠMT určený pro oblast 

vědy a vysokých škol. Zároveň RVŠ žádá, aby při přípravě rozpočtu na rok 2026 byla částka alokovaná 

pro specifický ukazatel věda a vysoké školy minimálně ve výši schváleného rozpočtu pro rok 2025. 

▪ Děkan doplnil informace o změnách ve VŠ týkajících se financování studentů/studentek DSP 

a o překlenovacím období pro VŠ pro zpracování předpisů dle novely VŠ zákona. 

▪ T. Hrůza informoval o termínu příštího řádného zasedání AS VUT, které se bude konat 25. 3. 2025 

a o nadcházejících jednání EK AS VUT. Minulé jednání ekonomické komise řešilo stav FA VUT, 

plánovaná tři jednání budou věnována Pravidlům sestavení rozpočtu VUT na r. 2025. 

 

7. Různé 

▪ O. Zábojník se dotázal na zastoupení studentů/studentek fakulty ve výstavním plánu galerie a na 

zaměření galerie. Dle L. Klodové, zastávající funkci předsedkyně galerijní rady, je činnost galerie 

zaměřená na mladé umění a design sloužící k profesionální prezentaci umělecké produkce. Program 

galerie je vybírán na základě otevřené výzvy galerijní radou fakulty, složenou z pedagogů, studujících, 

absolventů/absolventek a externích kurátorek/kurátorů. Činnost galerie není orientována pouze na FaVU 

VUT, jejím zájmem je začlenění do profesionální galerijní činnosti. Na základě výzvy obdržela galerijní 

rada 80 přihlášek, vybrala 12 projektů z nichž 6 finálních vybral kurátorský tým. Výběr probíhal 

na základě odevzdaných podkladů. Ve vybraných 6 projektech jsou zastoupeni jedna studentka DSP 

a jeden absolvent FaVU. L. Klodová zveřejnila vizi dalšího, hybridního galerijního projektu, začleňujícího 

více tvorbu studentek/studentů fakulty. Děkan připomněl aktuální finanční problémy grantového 

zabezpečení fakultní galerie a rovněž se přimlouvá za větší zastoupení projektů lidí spojených s fakultou, 

které by zaručilo částečnou finanční návratnost investic do provozu galerie. 

▪ L. Klodová, předsedkyně AS FaVU pozvala přítomné na příští řádné zasedání AS FaVU, které se 

uskuteční ve středu 26. 3. 2025. 
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Zapsala:  J. di Lenardo 

Schválili: L. Klodová, předsedkyně AS FaVU 

V. Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

K. Ďugelová, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 


	Program zasedání:
	1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 26. 2. 2025, L. Klodová
	Hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomni – 5. Usnesení schváleno.
	2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 15. 1. 2025, L. Klodová
	3. Projednání Pravidel pro rozdělení finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2025, F. Cenek
	4. Informace vedení fakulty, F. Cenek
	5. Informace o průběhu přípravy rekonstrukce budov FaVU, M. Pěnčíková
	6. Informace z RVŠ a AS VUT, T. Hrůza
	7. Různé

